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Protokół Nr XII.2015 

z Sesji Rady Gminy Stegna 
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czas rozpoczęcia sesji: 13:00                                                              czas zakończenia: 16:45 

 

 

Ad. Pkt. Nr 1. 
 

 XII Sesję Rady Gminy Stegna zwołaną na dzień 29 września 2015 r. o godz. 13.00 

w sali Nr 1 Urzędu Gminy w Stegnie otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy 

Stegna Pani Jolanta Kwiatkowska. 

 

Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności stwierdziła, że sesja jest prawomocna do 

podejmowania uchwał. Na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych (nieobecna Radna 

Dorota Chojna). 

 

Przewodnicząca Rady przywitała radnych, sołtysów, dyrektorów szkół, mieszkańców oraz 

zaproszonych gości: 

 

1. Barbara Ogrodowska – Wicestarosta Powiatu Nowodworskiego; 

2. Roman Pawłowski – Radny Powiatu Nowodworskiego; 

3. Zbigniew Bojkowski – Radny Powiatu Nowodworskiego;  

4. Izabela Grudniewska – Dyrektor GOK w Stegnie; 

5. Łukasz Niedźwiecki; 

6. Maria Pawłowska – Radna Sejmiku Województwa Pomorskiego. 

 

Ponadto Przewodnicząca przywitała uczestniczących w Sesji: Wójt Gminy Stegna Panią Ewę 

Dąbską, Zastępcę Wójta Pana Tomasza Gajewskiego oraz wszystkich pracowników urzędu. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – wiadome jest, iż w najbliższych dniach 

nastąpi zmiana osobowa Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, pełniąca tę funkcje Pani 

Izabela Grudniewska odchodzi na zasłużoną emeryturę, w związku, z czym przygotowane 

zostały gratulacje i podziękowania za trud włożony w krzewienie kultury na terenie Gminy 

Stegna: 

 

Wójt Gminy Stegna Pani Ewa Dąbska wraz z Przewodniczącą Rady Panią Jolantą 

Kwiatkowską – w imieniu mieszkańców Gminy Stegna, pracowników Urzędu Gminy Stegna, 

Rady Gminy Stegna oraz swoim własnym złożyły najserdeczniejsze podziękowania za 

dotychczasową pracę, gratulacje i życzenia.  

 

Radna Gabriela Danelska wraz z Sołtys Sołectwa Junoszyno Agnieszka Górska w imieniu 

mieszkańców Sołectwa Junoszyno złożyły serdeczne podziękowania za wspaniałą 

współpracę, życzliwość. 

 

Sołtys Sołectwa Drewnica Mirosława Arcabowicz w imieniu mieszkańców Sołectwa 

Drewnica podziękowała za owocną współpracę. 

 

Podziękowania i gratulacje złożyli również: 

1. Dyrektorki placówek oświatowych w Gminie Stegna; 

2. Maria Pawłowska, w imieniu mieszkańców DPS MORS; 

3. Roman Pawłowski. 



 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Pani Izabela Grudniewska złożyła na ręce Wójt 

Gminy podziękowania dla wszystkich osób współpracujących z ośrodkiem, zarówno 

Sołtysów jak i zaangażowanych mieszkańców. 

Na ręce Przewodniczącej Rady złożyła podziękowania dla całej Rady Gminy oraz Rad 

poprzednich kadencji. 

Zaprosiła wszystkich obecnych po zakończeniu sesji na skromny poczęstunek w sali 

Gminnego Ośrodka Kultury. 

 

Na obrady XII Sesji Rady Gminy dołączyła Radna Dorota Chojna, od tego momentu 

obecnych 15 radnych. 
 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – pogratulowała Panu Łukaszowi 

Niedźwiedzkiemu, który został wybrany w wyniku rozstrzygnięcia konkursu na stanowisko 

Dyrektora GOK, witając go i zachęcając do współpracy. 

 

Ad. Pkt. Nr 2.  

 

  Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała kandydaturę Radnego 

Pana Michała Ligockiego, który wyraził zgodę. 

 

Uwag do kandydatury nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 3.  
 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – odczytała proponowany porządek obrad. 

Zapytała czy są uwagi do przedłożonego porządku obrad. 

 

Uwag do przedłożonego porządku obrad nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XII Sesji Rady Gminy Stegna: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Gminy.  

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

7. Informacja na temat funkcjonowania placówek OSP – realizacja zadań statutowych, 

finansowanie z budżetu Gminy Stegna, pozyskane przez OSP środki pozabudżetowe.  

8. Działalność Gminnego Ośrodka Kultury, Biblioteki Publicznej oraz poszczególnych filii 

z uwzględnieniem środków pozabudżetowych pozyskanych z innych źródeł niż budżet 

Gminy.  

9. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Stegna za I półrocze 2015 roku. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

10.1. wyrażenia zgody na sprzedaż działki w miejscowości Drewnica o nr 246/2 w 

drodze przetargowej; 

10.2.   wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość i ten sam dzierżawca; 

10.3. wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki gruntu nr 125 położonej w 

miejscowości Rybina; 



10.4.   udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy Stegna do zawarcia ugody 

administracyjnej ze Starostą Nowodworskim w postępowaniu odszkodowawczym i 

określenia wysokości odszkodowania; 

10.5.   rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Stegna; 

10.6. zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2015; 

10.7. zmiany uchwały Nr IV/14/2015 Rady Gminy Stegna z dnia 22 stycznia 2015 w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2015 – 2025. 

 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje.       

 

Ad. Pkt. Nr 4.  
 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – Radni mieli możliwość zapoznania się z 

protokołem. 

Zapytała czy są jakieś uwagi odnośnie protokołu z XI Sesji Rady Gminy Stegna z dn. 

09.09.2015 r.  

 

Uwag do protokołu Nr XI.2015 z Sesji Rady Gminy z dnia 09.09.2015 r. nie zgłoszono, więc 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie jego przyjęcie. 

Obecnych na sali 15 radnych. Protokół został przyjęty 15 głosami za. 

 

Ad. Pkt. Nr 5. 
 

Radni złożyli następujące interpelacje i zapytania: 

 

Radna Agnieszka Kleczewska (interpelacja pisemna): 

„Dnia 07.09.2015 odbyło się posiedzenie komisji ds. społecznych, na które zaplanowano 

opiniowanie projektów uchwał do najbliższej sesji (09.09.2015). Na jednakowy termin i 

godzinę co posiedzenie komisji ds. społecznych, dwie pozostałe komisje również zwołały 

swoje posiedzenia, nie informując mnie jako przewodniczącej komisji o planowanym 

wspólnym posiedzeniu. Okazało się również, że na ten sam czas zaproszono Starostę 

Nowodworskiego na spotkanie z radnymi w sprawie pisma (wysłanego przez Starostę) 

dotyczącego ugody przejęcia części nieruchomości gminy Stegna przez powiat nowodworski. 

Informacja o planowanym spotkaniu radnych ze Starostą nie została przekazana do mojej 

wiadomości. Tym samym nie mogłam zawiadomić o zaistniałym fakcie pozostałych członków 

komisji, której przewodniczę. Pozbyło nas to szansy na rzetelne przygotowanie się do tematu 

spotkania i w mojej opinii wykazując się daleko idącą ignorancją zarówno w stosunku do 

Starosty jak i do radnych, postawiło Radę Gminy Stegna w złym świetle. 

W związku z powyższym proszę o udzielenie odpowiedzi na pytania: 

 

1. Kto i kiedy wysłał zaproszenie do Starosty Powiatu Nowodworskiego na planowane 

spotkanie 07.09.2015? 

2. Kto, kiedy i w jaki sposób został poinformowany o zaproszeniu i planowanym 

spotkaniu ze Starostą? 

3. Czy w ocenie Przewodniczącej Rady przedstawiona sytuacja nie budzi zastrzeżeń? 

Proszę o odpowiedź z uzasadnieniem.” 

 

 

 



Radna Brygida Drągowska - podczas ostatniej sesji padło zapewnienie, iż pod koniec 

miesiąca września zostanie Radnym przekazany projekt statutu Gminy Stegna, kiedy zostanie 

on dostarczony. 

 

Zastępca Wójta Gminy Tomasz Gajewski – deklaracja na ostatniej Sesji padła z jego strony, 

iż zostanie on przekazany na początku października. 

 

Radna Brygida Drągowska – deklaracja dotyczyła końca września początku października. 

 

Radna Anna Małek (zapytanie pisemne) : 

„Zwracam się z zapytaniem o możliwość przekazania Sołectwu Chełmek-Osada działki o 

numerze 58/2 pod budowę świetlicy wiejskiej. Bolączką naszej miejscowości jest brak 

świetlicy wiejskiej mimo dużej ilości dzieci, dlatego też na zebraniu wiejskim została podjęta 

decyzja o przeznaczeniu części funduszu sołeckiego na plany wymarzonej świetlicy, którą 

chcemy wybudować w naszej miejscowości. Brakuje nam tylko działki, na której mogłaby 

stanąć nasza świetlica, a chcielibyśmy, żeby to było blisko naszego placu zabaw i wiat.” 

 

Radna Dorota Chojna -  podczas ostatniego Zebrania wiejskiego Sołectwa Stegna 

mieszkańcy zarzucili między innymi Radnym, że jako władza nie zrobiono nic w kierunku 

rozwiązania sytuacji z fetorem unoszącym się w miejscowości Stegna przez dwa tygodnie, 

który powodował złe samopoczucie u ludzi.  

Zwracając się do Prezesa PK „Mierzeja” zapytała dlaczego już w pierwszych dniach, gdy 

było wiadomo iż pogoda i wiatry nie są sprzyjające nie zostały podjęte jakieś kroki dążące do 

zaprzestania wywozu osadu. Zapytała czy na PK „Mierzeja” trwają jakieś prace 

modernizacyjne i to jest przyczyną tej sytuacji.  

Mieszka w miejscowości 10 lat i takiej sytuacji jeszcze nie było. Prosi o wyjaśnienie tej 

kwestii.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego „Mierzeja” Cezary Malinowski - odpowiedział, iż 

faktycznie na początku września nastąpiły nieprzyjemne zapachy, których przyczyną były 

zagospodarowywane przez przedsiębiorstwo osady. Oczyszczalnia w tym roku przyjęła 

wyjątkowo dużo ścieków, z uwagi na udany sezon letni. Oczyszczono prawie 0,5 mln 

ścieków. W trakcie procesu wytwarzają się tzw. osady, które należy w jakiś sposób usunąć. 

Nie można tego przetrzymywać na obiekcie oczyszczalni, ponieważ co roku odbywa się 

kontrola tego zakresu przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska, który sprawdza co 

się dzieje z osadami. Za przetrzymywanie i zagospodarowanie osadów odpowiada 

oczyszczalnia. Możliwe sposoby zagospodarowania tego osadu to jego wywóz na wysypisko, 

co kiedyś było stosowane i było tanie, natomiast od 1 stycznia będzie praktycznie będzie 

niemożliwe, bądź zagospodarowanie go rolniczo. Metoda ta polega na rozprowadzeniu osadu 

na polu i następnym jego zaoraniu, co jest dopuszczalne prawnie. Istnieją również inne 

sposoby, które są ekonomicznie bardzo drogie. W tym roku szacuje się, iż oczyszczalnia 

wyprodukuje około 2,5 tyś m3 osadu. Jest możliwość zagospodarowania osadu poprzez 

odbiór przez firmę, która między innymi obsługuję również Krynice Morską i wywozi osady 

do Tczewa, gdzie również są one zagospodarowywane rolniczo. Koszt jednostkowy jest 

dwukrotnie wyższy niż koszty ponoszone obecnie. W przypadku przyjęcia tej metody 

wywozu skutkiem byłby wzrost odbioru ścieków od mieszkańca o 0,45 zł za m3.  

Radzie Gminy niebawem zostanie przedłożony wniosek o zatwierdzenie taryf na zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. Można rozważyć możliwość wywozu tych osadów przez firmę i 

uniknąć nieprzyjemnych zapachów, ale jak wspomniał wiąże się to z dodatkowymi kosztami. 

Istnieją też inne sposoby np. spalanie osady, ale ta metoda generuje już horrendalnie wysokie 

koszty. Zagospodarowanie osadu na polach będzie w jakimś stopniu uciążliwe, ale stopień 

uciążliwości może być różny. Słusznie zauważono, że w tym roku wyjątkowo ta uciążliwość 



dała się odczuć. W zeszłym roku osad wywożony był przez Sztutowo do miejscowości 

Łaszka, co skutkowało skargami, ponieważ podczas przewozu osad był przez sprzęt gubiony, 

z uwagi na jego ciekły stan. W związku z tym w tym roku przyjęto zasadę, że przewożony 

będzie on jedynie przez drogę wojewódzką i bezpośrednio na polach w głębi będzie 

rozprowadzany. Doszło do porozumienia z rolnikiem, który dysponuje odpowiednim areałem. 

Na zaistniałą sytuację w tym roku wpłynęło kilka czynników. Nikt nie spodziewał się, że w 

miesiącu wrześniu wystąpią tak wysokie temperatury. Dodatkowo w tym czasie rolnikowi, 

z którym była podpisana umowa, uległ awarii sprzęt i nie mógł zaorać wywiezionego osadu w 

odpowiednim czasie, z czego zostaną wyciągnięte konsekwencje. W związku z tym sytuacja 

wymknęła się spod pewnej kontroli. Przyznaje, że jest tu też wina po stronie oczyszczalni. 

Została obecnie wprowadzona dyscyplina, gdyż pozostało do wywiezienia jeszcze około 300 

– 400 ton, co będzie pod ścisłą kontrolą. Chciałby uspokoić mieszkańców, ponieważ nie jest 

to szkodliwe dla zdrowia, inaczej nie byłoby dopuszczalne ustawowo. Jak już zaznaczył jest 

to szczegółowo kontrolowane.  

 

Radna Dorota Chojna – istnieją chyba jakieś ograniczenia, np. odpowiednia odległość od 

wód, rowów.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego „Mierzeja” Cezary Malinowski – są takie 

ograniczenia i wszystkie są zachowane, gdyby tak nie było oczyszczalnia płaciła by kary z 

tego tytułu, a kontrole są prowadzone.  

Zgodnie z obowiązującymi przepisami należy wprowadzić systematyczne badania osadu, 

który ma być zagospodarowany. Areał, który będzie podlegał nawożeniu musi również 

przejść odpowiednie badania. Wylicza się z tego odpowiednią dawkę i przez 2-3 lata może 

być nawożony, potem trzeba zmienić miejsce. Procedura została przeprowadzona w całości, 

spełnione są wszystkie uwarunkowania. Oczyszczalnia odpowiada za osad jako wytwórca do 

samego końca. Od tej pory każdy dzień wywozu będzie pod ścisłą kontrolą pracownika, nie 

zostaną dokonane kolejne wywozu, jeżeli poprzedni nie zostanie przeorany. Rozważany jest 

inny sposób zagospodarowania osadu, mianowicie dozowanie go do ziemi w formie płynnej. 

Musi jednak sprawdzić czy będzie ona na tyle dobra i mniej uciążliwa niż obecnie stosowana. 

Przeprosił wszystkich mieszkańców za zaistniałą sytuację, zapewnił, że dochowa wszelkich 

starań, aby nie dopuścić do jej powtórzenia.  

 

Radna Dorota Chojna – podczas ostatniego spotkania Rady z Prezesem, omawiane były 

podwyżki stawek ścieków, za którymi Radni się opowiedzieli, wówczas tłumaczył Pan, że 

spowodowane one są modernizacji tego systemu. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa „Mierzeja” Cezary Malinowski - wyjaśnił, że nie było mowy o 

modernizacji zagospodarowania osadu, chodziło o modernizacji oczyszczalni. Przygotowana 

została inwestycja, która rozpoczęła się w zeszłym roku. Wykonawcą tej inwestycji była 

Hydrobudowa Gdańsk. W tym roku wystąpiły pewne problemy z jej zakończeniem, ponieważ 

firma ogłosiła upadłość, musiał zostać wyłoniony nowy wykonawca. Modernizacja polega na 

przebudowie i zwiększeniu mocy przewodowych oczyszczalni. Zwiększenie ilości, 

możliwości przyjęcia osadów. W tym roku oczyszczalnia przyjęła 0,5 mln ścieków, co 

praktycznie jest już na granicy uzyskania efektów tej oczyszczalni. Jeżeli będą podłączane 

kolejne obiekty to ścieków będzie przybywać, z czego należy się cieszyć, bo to rzutuje na 

cenę ścieków. W ramach tej modernizacji praktycznie wszystko zostało zmienione oprócz 

skorupy żelbetowej, która też musi zostać poprawiona. Wszystkie urządzenia zostaną 

wymienione, wybudowane zostanie zadaszenie, aby osady nie nasiąkały, wybudowana 

zostanie wieże radiowa, w celu poprawienia łączności między prawie 190 obiektami 

rozsianymi na terenie gminy. Koszt inwestycyjny tego przedsięwzięcia to prawie 20 mln zł,  

z czego Gmina Stegna dofinansowała 700 tyś. zł, 67% środków pozyskano w ramach 



dofinansowania z programu Infrastruktury i Ochrona Środowiska, pozostała część to koszty 

Przedsiębiorstwa zaciągnięte z kredytu preferencyjnego Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska. W ramach tej modernizacji powstają między innymi drogi dojazdowe, wymiana 

ogrodzenia. Pod koniec tego miesiąca planowane są tzw. dni otwarte oczyszczalni i z tego 

miejsca chciałby już zaprosić wszystkich radnych, sołtysów i zainteresowanych mieszkańców, 

ale o terminie poinformuje później. 

Odnośnie zagospodarowania osadów chciałby zapewnić, iż zadba o wymaganą dyscyplinę, 

jeżeli tylko będzie zgoda na to, aby ta forma pozostała.  

 

 

Radna Dorota Chojna - zebranie wiejskie Sołectwa Stegna zobowiązało sołtysa, aby złożył 

w tej sprawie skargę do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa „Mierzeja” Cezary Malinowski - odpowiedział, że odbyła się w 

tym zakresie już jedna kontrola i planowana jest następna. Posiada wszystkie dokumenty, 

które spełniają warunki. Nie podjęto by takich działań, jeżeli nie byłyby zgodne z prawem. W 

wyniku przeprowadzonych kontroli nie ma zastrzeżeń. Należy jedynie wprowadzić większą 

dyscyplinę i nadzór. Zaznaczył, że osady nie są szkodliwe. Pracownicy oczyszczalni nie mają 

z tego tytułu skróconych okresów pracy ani żadnych dodatków szkodliwych. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – rozumie, że oszacowany wzrost kosztów w 

przypadku zmiany formy utylizacji osadu tak jak jest to w sąsiedniej gminie wynosiłby 0,45 

zł od każdego m3 ścieków. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa „Mierzeja” Cezary Malinowski - odpowiedział, że tak by to 

wyglądało. Sporządzone zostało zestawienie, z którego wynika, że w 2012 roku oczyszczalnia 

wywiozła 1454 tony osadu do kompostowni w Elblągu, w 2013 roku – 2124 tony. W 2014 

roku wywieziono 2575 ton.  

W związku z powyższym został przeprowadzony przetarg i okazało się, że rolnicze 

zagospodarowanie osadu jest dwukrotnie tańsze od pozostałych metod. Przesłane zostało do 

Urzędu pismo wyjaśniające jakie byłyby to koszty w przypadku innych metod. Uznano, że nie 

będą podnoszone koszty odbioru ścieków i wybrano metodę najtańszą zagospodarowania 

osadu. 

 

Sołtys Sołectwa Stegna Piotr Wiatr – zwrócił się Pana Cezarego Malinowskiego z 

wnioskiem, że  w przypadku, gdyby nadal osad miałby być zagospodarowywane w sposób 

rolniczy to niech to będzie robione w innym terminie oraz na innym terenie.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa „Mierzeja” Cezary Malinowski – wyjaśnił, że jest problem z 

właścicielami odpowiednich areałów, nie posiada na ten temat wiedzy, prosi o ewentualne 

wskazanie.  

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – przerwała wypowiedź Prezesa 

Przedsiębiorstwa „Mierzeja” Pana Cezarego Malinowskiego. Wyjaśniła, że tak szeroka 

wypowiedź naświetliła całą sytuację, a w razie jakichkolwiek ewentualnych dodatkowych 

pytań można udawać się bezpośrednio do Prezesa. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – zwracając się do Radnych zapytała czy mają 

jeszcze jakieś zapytania bądź interpelacje. 

 

 

 



 

Radna Gabriela Danelska (zapytanie pisemne): 

„ Jak wygląda aktualna sytuacja dotycząca autobusów szkolnych, ponieważ na dzień 

dzisiejszy nic nie wiadomo o dalszych poczynaniach w tej sprawie? Czy są już wyniki 

przeprowadzonej kontroli? Ile z tych autokarów posiada instalację gazową i czy mają 

aktualne na dzień dzisiejszy atesty? Czy zostanie rozwiązana umowa z obecnym 

przewoźnikiem?” 

 

Radna Gabriela Danelska - korzystając z obecności Wicestarosty Powiatu Nowodworskiego 

Pani Barbary Ogrodowskiej chciałabym się zorientować czy czuła się ona bądź Radny 

Powiatu Nowodworskiego Pan Zbigniew Bojkowski niezręcznie uczestnicząc w komisji Rady 

Gminy dotyczącej ugody i czy uważa, że Radnych Gminy stawia to w złym świetle, że dążą 

do zawarcia tej ugody i chcieli się spotkać z przedstawicielami Powiatu. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – na chwilę obecną zwróci się jedynie z zapytaniem, jeżeli 

odpowiedź nie będzie go satysfakcjonowała, zwróci się w tej sprawie z pisemnym wnioskiem. 

Kwestia dotyczy uruchomienia oświetlenia na boisku szkolnym przy Zespole Szkół w 

Stegnie, które zostało wykonane w ramach funduszu sołeckiego miejscowości. Oświetlenie to 

zostało uzgodnione z Dyrektorem tejże szkoły. Pełniąc funkcję Sołtysa i decydując się 

wspólnie z członkami Rady Sołeckiej miejscowości Stegna do przekonania mieszkańców do 

podziału środków w ramach funduszu sołeckiego w taki a nie inny sposób, przeznaczając tym 

samym w efekcie znaczną kwotę na zdewastowane oświetlenie boiska szkolnego, udał się do 

Pani Dyrektor z zapytaniem czy uważa to za konieczne i za słuszne oraz czy ewentualnie to 

oświetlenie nie będzie makietą, czyli czy szkoła znajdzie środki na to, aby było ono używane. 

Uzyskał aprobatę tej pozycji oraz zapewnienie, że takie środki będą i to oświetlenie będzie 

używane w sezonie jesienno – wiosennym, aby dzieci mogły grać dłużej w piłkę, a w okresie 

zimowym, aby oświetlić ewentualnie powstałe lodowisko. W momencie kiedy oświetlenie 

zostało wykonane sam osobiście kilka razy je włączał. Były skargi na hałas panujący na 

boisku o godz. 20, o czym został poinformowany przez Panią Dyrektor. W kolejnej rozmowie 

uzyskał informację, iż brak jest środków finansowych na uruchamianie tego oświetlenia.  

W związku z powyższym włączał jedynie tylko dwie lampy, co w zupełności wystarczało. 

Sala gimnastyczna w Zespole Szkół jest również wynajmowana przez kluby sportowe, które 

zgłaszają, że niejednokrotnie ratują się telefonami komórkowymi, ponieważ opuszczając 

obiekt jest strasznie ciemno i nie widać gdzie się idzie.  

Porusza ten temat ze względu na to, iż na zebraniu wiejskim Sołectwa Stegna Sołtys 

informował, co również potwierdzali mieszkańcy, że niejednokrotnie interweniowali w tej 

sprawie u Pani Dyrektor Renaty Cichosz, która informowała, że oświetlenie nie będzie 

włączane. Nie wie jaki jest powód, czy jest to przyczyna ekonomiczna.  

 

Radny Mariusz Ogrodowski (interpelacja pisemna): 

 

„Na podstawie § 40  Statutu Gminy Stegna zwracam się z prośbą o udzielenie informacji 

dotyczącej następującego tematu: 

 

Jaki jest obecny stan prawny Uchwał Rady Gminy Stegna dotyczący pobierania opłat za 

zajęcia pasa drogowego , umieszczanie w pasie drogowym  różnego rodzaju  sieci ( np. 

kanalizacyjnych, wodociągowych, telekomunikacyjnych) oraz za umieszczenie reklam w pasie 

drogowym dróg gminnych jak i słupkach chociażby z nazwami ulic należących do Gminy 

Stegna. Proszę o podanie także informacji ile podmiotów prawnych wystąpiło do Wójta 

Gminy Stegna w/w sprawach oraz jakie dochody z tego powodu uzyskała Gmina Stegna. 

Proszę o przedstawienie informacji za okres ostatnich 5 lat do dnia 30 września bieżącego 

roku.”. 



 

Ad. Pkt. Nr 6. 
 

Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami tj. 09.09.2015 r. – 29.09.2015 r. 

przedstawiła  Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska. 

 
Przygotowanie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie: 

1. wyrażenia zgody na sprzedaż działki w miejscowości Drewnica o nr 246/2 w drodze 

przetargowej; 

2.  wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy, 

której przedmiotem jest ta sama nieruchomość i ten sam dzierżawca; 

3. wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki gruntu nr 125 położonej w miejscowości 

Rybina; 

4. udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy Stegna do zawarcia ugody administracyjnej 

ze Starostą Nowodworskim w postępowaniu odszkodowawczym i określenia 

wysokości odszkodowania; 

5. rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Stegna; 

6. zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2015; 

7. zmiany uchwały Nr IV/14/2015 Rady Gminy Stegna z dnia 22 stycznia 2015 w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2015 – 2025. 

 

Z zakresu administrowania urzędem wydano następujące Zarządzenia :  

1. Zarządzenie Nr 163/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 09.09.2015 r. w sprawie 

unieważnienia Zarządzenia Nr 154/2015 z dnia 31 sierpnia 2015 r. 

2. Zarządzenie Nr 164/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 09.09.2015 r. w sprawie 

przyznania stypendium sportowego Gminy Stegna. 

3. Zarządzenie Nr 165/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 10.09.2015 r. w sprawie 

wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia z tego tytułu udziałów w Centralnym Wodociągu 

Żuławskim Sp. z o. o. w Nowym Dworze Gdańskim. 

4. Zarządzenie Nr 166/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 10.09.2015 r. w sprawie 

wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia z tego tytułu udziałów w Centralnym Wodociągu 

Żuławskim Sp. z o. o. w Nowym Dworze Gdańskim. 

5. Zarządzenie Nr 167/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 10.09.2015 r. w sprawie 

wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia z tego tytułu udziałów w Centralnym Wodociągu 

Żuławskim Sp. z o. o. w Nowym Dworze Gdańskim. 

6. Zarządzenie Nr 168/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 10.09.2015 r. w sprawie zmiany 

budżetu gminy Stegna na 2015 rok. 

7. Zarządzenie Nr 169/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 15.09.2015 r. w sprawie 

wywieszenia wykazu nieruchomości stanowiących własność Gminy Stegna 

przeznaczonych do sprzedaży w drodze przetargowej. 

8. Zarządzenie Nr 170/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 16.09.2015 r. w sprawie zmiany 

budżetu gminy Stegna na 2015 rok. 

9. Zarządzenie Nr 171/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 16.09.2015 r. w sprawie 

powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargów na: „Przebudowa drogi 

gminnej w miejscowości Przemysław”. 

10. Zarządzenie Nr 172/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 16.09.2015 r. w sprawie 

przeznaczenia do dzierżawy części działki nr 154 położonej w miejscowości Junoszyno z 

przeznaczeniem na składowanie czystej ziemi. 

11. Zarządzenie Nr 173/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 16.09.2015 r. w sprawie 

powołania Komisji Egzaminacyjnej do przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę 

przygotowawczą w Urzędzie Gminy Stegna. 



12. Zarządzenie Nr 174/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 22.09.2015 r. w sprawie zmiany 

budżetu gminy Stegna na 2015 rok. 

13. Zarządzenie Nr 175/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 22.09.2015 r. w sprawie 

powołania Komisji Egzaminacyjnej do przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę 

przygotowawczą w Urzędzie Gminy Stegna. 

14. Zarządzenie Nr 176/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 24 września 2015 r. w sprawie 

wzoru umowy określającej warunki organizacyjno - finansowe działalności oraz programu 

działania Gminnego Ośrodka Kultury w Stegnie. 

15. Zarządzenie Nr 177/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 24 września 2015 r. w sprawie 

zmiany Zarządzenia Nr 3/2015 Wójta Gminy Stegna z dnia 10 stycznia 2013 r. w sprawie 

powołania Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego Gminy Stegna 

 

W zakresie spotkań: 

 

1. Udział w XI sesji Rady Gminy Stegna; 

2. Udział w Walnym Zebraniu Udziałowców Centralnego Wodociągu Żuławskiego; 

3. Spotkanie z przedstawicielami Agencji Nieruchomości Rolnych w sprawie 

wzniesionych nakładów inwestycyjnych na działce nr 125 w miejscowości Rybina na 

których zbudowano obiekty pętli żuławskiej w ramach programu budowy dróg 

wodnych; 

4. Spotkanie z dyrektorami szkół z zakresie bieżącego przygotowania placówek oraz 

dowozów do szkół; 

5. Udział w uroczystościach 70 lecia OSP Drewnica; 

6. Przygotowanie i udział w dożynkach gminnych Rybina 2015; 

7. Udział w komisji społecznej rady gminy Stegna; 

8. Spotkanie z prezesem Przedsiębiorstwa Komunalnego „Mierzeja” Sp. z o.o. w sprawie 

Wieloletniego Planu Inwestycji i Modernizacji Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie 

gminy Stegna; 

9. Udział w Komisji Bezpieczeństwa zorganizowanym przez Starostę nowodworskiego ; 

10. Spotkanie z ekspertem technicznym w sprawie remontu ul. Polnej w Stegnie oraz 

drogi w miejscowości Żuławki Książęce; 

11. Spotkanie z przedstawicielami PKS Nowy Dwór Gdański w zakresie dowozu 

uczniów z miejscowości Chełmek Osada; 

12. Wręczenie nominacji nauczycielom mianowanym ze szkół w Stegnie i Mikoszewie; 

13. Spotkanie z Dyrekcja Lasów Państwowych w sprawie budowy szlaków rowerowych 

na terenie gminy Stegna; 

14. Spotkanie z Prezesem Koła PZW Stegna w sprawie dzierżawy działki w 

miejscowości Jantar na której wybudowano plac zabaw; 

15. Udział w dożynkach Diecezji Pelplińskiej w których reprezentowali gminę Stegna 

Sołtysi wsi Stegienka oraz Junoszyno; 

16. Spotkanie z właścicielem działki w miejscowości Stegienka w sprawie możliwości 

przejęcia gruntu na rzecz samorządu gminnego; 

17. Podpisanie umowy na realizację zadania budowy ul. Łąkowej w Mikoszewie; 

18. Przegląd ZS w Drewnicy w zakresie bieżącego funkcjonowania stołówki szkolnej; 

19. Przyjmowanie skarg i wniosków mieszkańców gminy Stegna; 

20. Przekazanie placu budowy ul. Łąkowej w Mikoszewie; 

21. Spotkania z mieszkańcami w sprawie przejęcia gruntów pod pompownie ścieków 

wybudowanych w latach 2010-2014; 

22. Udział w  konferencji dotyczącej budowy szlaków kajakowych na terenie gminy 

Stegna; 

23. Udział w komisjach wspólnych rady gminy; 



24. Spotkanie z przedstawicielami Gospodarstwa Rolnego Wiśniówka Gdańska w 

prawie przekazania gruntów dla sołectwa Wiśniówka pod plac zabaw; 

25. Udział w powiatowych i gminnych dożynkach we wsi Ostaszewo; 

26. Spotkanie z konsorcjum ZGK zadania odbioru odpadów stałych z terenu gminy 

Stegna 

27. Spotkanie w przewoźnikami wykonującymi przewozy szkolne na terenie gminy; 

28. Spotkanie z mieszkańcami w sprawie odorów z terenu oczyszczalni w Stegnie; 

29. Spotkanie z prezesem PK Mierzeja w sprawie wstrzymania wywozu osadów po 

ściekowych na tereny gminy Stegna; 

30. Spotkanie z wójtem gminy Sztutowo w sprawie działalności Oczyszczalni ścieków w 

Stegnie; 

31. Przygotowanie materiałów na XII sesję Rady Gminy. 

 

Wójt Gminy Stegna Ewa Dąbska – ponownie chciałaby przekazać podziękowania dla 

Sołtysów Pani Wiesławy Gierszewskiej – Sołectwo Świerznica oraz Pana Józefa Kogut – 

Sołectwo Rybina za pomoc przy organizacji dożynek gminnych, podziękowania złożyła 

również wszystkim Sołectwom. Fakt reprezentowania Gminy w miejscowości Lubań 

oznacza, że chcemy pokazać, iż Gmina Stegna jest ważnym punktem w województwie 

pomorskim. Podziękowała również za udział w Dożynkach Powiatowych. 

Z uwagi na to, iż w jej ocenie na poprzedniej sesji wynikło nieporozumienie odczytała 

fragment protokołu XI Sesji Rady Gminy z dn. 09.09.2015 r.: 

 

„Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – przed nami 13 września są organizowane 

Dożynki Gminne i po raz pierwszy Rada Gminy nie zaprasza na nie razem z Wójtem. Wszyscy 

otrzymaliśmy zaproszenie na te dożynki i w podpisie widnieje Pani Wójt oraz Dyrektor 

Gminnego Ośrodka Kultury. Zawsze za każdym razem była również Rada Gminy, dlaczego w 

tym roku została pominięta, z jakich przyczyn. 

 

Zastępca Wójta Gminy Stegna Pan Tomasz Gajewski – gminę reprezentuje Wójt Gminy 

natomiast Gminny Ośrodek Kultury jego Dyrektor, … 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – nie trzeba już nic dodawać, ale za każdym 

razem kiedy otrzymujemy zaproszenia z innych jednostek zawsze jest tam Rada Gminy w 

postaci Przewodniczących.” 

 

Przedstawione zostało tegoroczne zaproszenie na dożynki gminne w Rybinie, które to 

wzbudziło tyle kontrowersji: 

 

 



Przedstawione zostało zeszłoroczne zaproszenie na dożynki gminne, które organizowane były 

przez poprzednią Panią Wójt a obecną Przewodniczącą Rady Panią Jolantę Kwiatkowską : 

 

 
 

Wójt Gminy Stegna Ewa Dąbska – stwierdziła, że nie widać w nim zaproszenia 

skierowanego przez Radę Gminę, stąd jej pytanie : „Pani Kwiatkowska dlaczego Pani kłamie. 

Niech Pani spojrzy w oczy Radnym, Sołtysom, którzy są przedstawicielami Naszego 

społeczeństwa, dlaczego Pani po prostu kłamie.” 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – odpowiedziała, że rozmawiała z radnymi i 

poprzednią Przewodniczącą Rady i za każdym razem niemalże Przewodnicząca Rady 

podpisywała zaproszenia. Nie będzie się ustosunkowywać czy w tym zaproszeniu jest podpis 

czy nie, w oficjalnych zawsze starano się, żeby Przewodnicząca Rady, nie tylko na dożynki 

ale też na wszelkie inne imprezy także podpisywała zaproszenia. Jeżeli na tym zaproszeniu 

nie ma to oczywiście może pochylić głowę, natomiast może nie zawsze ale wielokrotnie Rada 

Gminy też stara się być organizatorem i reprezentować gminę. Oczywiście  Zastępca Wójta 

ma rację, że Gminę reprezentuje Wójt Gminy Stegna i nie podlega to dyskusji, natomiast ona 

będąc radną i wiele osób z Rady Gminy utożsamiają się z tą gminą i także chcieliby być 

współorganizatorami. 

 

Wójt Gminy Stegna Ewa Dąbska - Rada Gminy zawsze jest współorganizatorem. 

Przykładowo przedstawiła zaproszenie Burmistrza Nowego Dworu Gdańskiego podpisane 

jedynie przez Burmistrza. Jest zniesmaczona i zażenowana całą tą sytuacją, która zachodzi. 

Nie wie jak w ogóle można patrzeć teraz wszystkim w oczy, nie wie skąd Radni wymyślają te 

wszystkie historie twórcze. Zgadza się, że życzenia świąteczne czy nekrologi zawsze 

podpisywane są wspólnie z Przewodniczącą Rady bo tak jest przyjęte zwyczajowo i należy to  

do normalnych zasad.  

Zwróciła się z zapytaniem do Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Pani Izabeli 

Grudniewskiej z zapytaniem jak wyglądała ta kwestia w poprzednich latach.  

Dodała, że na tegorocznym zaproszeniu widnieje również Gminny Ośrodek Kultury, 

ponieważ to na Dyrektorze, Pani Izabeli spoczywał cały ciężar organizacji tego wydarzenia.  

Pozostawi ten temat wszystkim do przemyślenia. 

 

Dyrektor GOK Pani Izabela Grudniewska – odpowiedziała, że nie tylko za poprzedniej 

kadencji, ale również przez wszystkie kadencje, kiedy pełniła funkcję Dyrektora na 

zaproszeniach na dożynki  nie było podpisu Rady Gminy. 

 

 



Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – zapytała czy Radni mają pytania do 

złożonego sprawozdania. 

Radna Agnieszka Kleczewska : zapytała o punkt sprawozdania dotyczący przepompowni 

ścieków. Rozumie, że inwestycja z kanalizacją przedłużyła się, natomiast czy pozostały 

jeszcze nieuregulowane kwestie. Prosi o wyjaśnienie. 

 

Zastępca Wójta Gminy Tomasz Gajewski – odpowiedział, że przez ostatnie 1,5 roku firmy 

realizujące inwestycje wykopywały rury, wykopywały studnie, kładły je po prostu od nowa.  

Z chwilą przyjęcia prac do eksploatacji przez Przedsiębiorstwo Komunalne Mierzeja w 

Stegnie okazało się, że kolektory są nieszczelne, studnie są dziurawe. W związku z tym zaszła 

konieczność przebudowy. Inwestycja rozpoczęła się w 2010 roku, a dopiero w tym roku w 

lipcu  uzyskano pozwolenie na użytkowanie i to tylko dzięki pomocy pracowników urzędu, 

którym chciałbym podziękować. W roku ubiegłym zostało skierowane odwołanie do 

Wojewody od decyzji Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w związku z tym, że 

dokumentacja, która była przedmiotem realizacji odbiegała od tego co zostało w 

rzeczywistości wykonane. W większości działek pokrojono kanalizacje w ten sposób, że na 

chwilę obecną nie będą mogły być zabudowane. Część działek nie ma uregulowanego stanu 

prawnego. Przystąpiono w trybie natychmiastowym do uregulowania tych kwestii. 

Zaplanowane zostaną w budżecie w roku bieżącym środki finansowe, aby można było po 

nowym roku wykupić te tereny. Kwestie te nie było po prostu do tej pory uregulowane. 

 

Radna Dorota Chojna – poprosiła o rozszerzenie punktu dot. spotkania z przedstawicielami 

PKS Nowy Dwór Gdański w zakresie dowozu uczniów z miejscowości Chełmek Osada. 

 

Zastępca Wójta Gminy Tomasz Gajewski – odpowiadając na pytanie odczytał pismo od 

Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej w Elblągu : 

„ Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej w Elblągu Spółka z o.o. uprzejmie informuje, 

że zmiany w rozkładzie jazdy autobusu obejmującego miejscowości Chełmek i Nowy Dwór 

Gdański nastąpiły w wyniku reorganizacji przewozów szkolnych na terenie Gminy Stegna. W 

poprzednim układzie komunikacyjnym nasz autobus realizujący w ramach umowy przewóz 

regularny uczniów do szkoły w Tujsku, miał wydłużoną trasę do Nowego Dworu Gdańskiego. 

W związku z tym, że teraz autobus musiałby jechać z Nowego Dworu Gdańskiego do 

Chełmka, aby stamtąd zabrać pasażerów (w tym i uczniów) do Nowego Dworu, ponieślibyśmy 

dodatkowe koszty. 

Aby jednak w jakiś sposób rozwiązać problem, niezbędny byłby finansowy udział Gminy w 

pokryciu różnicy pomiędzy przychodami z biletów a poniesionymi przez nas kosztami. 

Na podstawie analizy ubiegłego roku szkolnego średni przychód z wozokilometra wyniósł w 

kursie o godz. 7:30 2,70 zł netto, a w kursie o godz. 15:20 2,40 zł, natomiast koszt 1 kilometra 

wyniósł 3,52 zł netto. 

W skali jednego miesiąca różnica in minus pomiędzy przychodami a kosztami wynosi 556,05 

zł netto (600,54 zł brutto). 

Prosimy o zajęcia stanowiska z uwzględnieniem możliwości dopłat przez Gminę Stegna w 

podanych wysokościach.” 

 

Zastępca Wójta Gminy Tomasz Gajewski – podziękował Sołtysowi sołectwa Chełmek 

Osada Panu Jarosławowi Milczanowskiemu, który również w imieniu mieszkańców zwracał 

się do PKS-u w tej sprawie. 

Dodał również, że w roku ubiegłym przewozy autokarowe były realizowane przez firmę Pana 

Kaczmarka z Kaszub, także od dwóch lat Firma PKS nie realizowała przewozów szkolnych 

na terenie Gminy Stegna. 

 



Więcej zapytań nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 7. Informacja na temat funkcjonowania placówek OSP – realizacja zadań 

statutowych, finansowanie z budżetu Gminy Stegna, pozyskane przez OSP środki 

pozabudżetowe. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – informacja została Radnym przekazana. Czy 

są uwagi. 

 

Radny Wiesław Matusak – zapytał do kiedy podpisana jest umowa na badania okresowe dla 

strażaków, czy jest rozważana możliwość przy podpisywaniu nowej umowy, aby strażacy nie 

musieli jeździć do Elbląga czy w inne miejsca, tylko aby wykonywane byłe one na miejscu. 

 

Podinspektor ds. bezpieczeństwa i zarządzania kryzysowego Pan Mariusz Sowiński – 

obecna umowa zawarta jest do 31 grudnia tego roku. W tej chwili rozeznawany jest rynek.  

Na terenie powiatu nowodworskiego jest jeden lekarz medycyny pracy. Należy pamiętać, że 

pierwsze badanie lekarskie dla strażaka łączy się z badaniami neurologa, psychologa i 

okulisty. Umowa zostanie podpisana z takim lekarzem, który zapewni wymogi 

rozporządzenia Ministra Zdrowia. Uważa, że szanse na to, aby przychodnia zapewniła 

przyjazd wszystkich specjalistów na miejsce są małe.   

 

Radny Wiesław Matusak – poinformował, że odbył w tym temacie rozmowę z Dyrektorem 

zakładu medycyny Ostoja w Elblągu, która przychyla się do prośby i prosi o kontakt. Uzyskał 

informacje, że byłaby taka możliwość, aby lekarze przyjeżdżali na miejsce, oczywiście nie na 

to pierwsze badanie, ale na badania okresowe, bo tak jak wyjaśnił Pan Sowiński badania 

wstępne wykonywane są przez wielu specjalistów i takie możliwe jest do wykonania jedynie 

w przychodni. 

 

Podinspektor ds. bezpieczeństwa i zarządzania kryzysowego Pan Mariusz Sowiński – 

taka klauzula jest w tej chwili w umowie zawarta, tylko musi być to minimum 40 dni. Takiej 

sytuacji na chwilę obecną nie było. System badań, który aktualnie jest wypracowany 

zapewnia, że w każdej chwili osoba, która wymaga badań jest na nie kierowana.  

 

Radny Wiesław Matusak – w rozmowie z Dyrektor zakładu, również sugerowała ona, aby 

badania na terenie gminy mogły się odbyć musi być to grupa osób, którym w tym samym 

czasie mija termin ważności badań lekarskich.  

 

Podinspektor ds. bezpieczeństwa i zarządzania kryzysowego Pan Mariusz Sowiński  -

wszystko to się zgadza, jest to również zawarte w obecnie obowiązującej umowie. 

 

Radny Wiesław Matusak – chodzi o to, żeby te czaso-okresy zbliżyć do siebie, żeby to nie 

było 5-6 strażaków tylko 20-30 na raz i w takim przypadku dążyć do tego, aby badania 

odbyły się na miejscu. 

 

Podinspektor ds. bezpieczeństwa i zarządzania kryzysowego Pan Mariusz Sowiński – 

zgadza się z tym, ale takiej sytuacji na dzień dzisiejszy nie ma. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – zapytała czy są jeszcze jakieś pytania. 

 

Radni uwag nie zgłosili. 

 



Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – temat został dokładnie omówiony podczas 

posiedzeń Komisji. Stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła przedmiotową informację do 

wiadomości (informacja stanowi załącznik do protokołu).   

 

Ad. Pkt. Nr 8. Działalność Gminnego Ośrodka Kultury, Biblioteki Publicznej oraz 

poszczególnych filii z uwzględnieniem środków pozabudżetowych pozyskanych z innych 

źródeł niż budżet Gminy. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – Radni otrzymali informację, mieli 

możliwość zapoznania się z nią i omówienia na komisjach. Zapytała czy są pytania bądź 

uwagi do przedłożonej informacji (informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – pytań do samej informacji nie ma, chciałby poznać wizję 

prowadzenia Gminnego Ośrodka Kultury przez nowego dyrektora, ale zostanie ona 

przedstawiona zapewne na kolejnej Sesji. 

 

Ad. Pkt. Nr 9. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Stegna za I półrocze 

2015 roku. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – Radni otrzymali informację z przebiegu 

wykonania budżetu Gminy za I półrocze, mieli możliwość zapoznania się z nią i omówienia 

na komisjach. Zapytała czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji (informacja 

stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Informacja została przyjęta do wiadomości przez Radę Gminy. 

  

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska zarządziła 5 minutową przerwę. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska wznowiła obrady XII Sesji Rady Gminy 

Stegna. 
 

Ad. Pkt. Nr 10.1.  projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki w 

miejscowości Drewnica o nr 246/2 w drodze przetargowej 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – zapytała czy są uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – wniosła o odczytanie opinii odnośnie 

projektu uchwały przez Przewodniczących Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna Dorota Chojna poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Radna Agnieszka Kleczewska poinformowała, 

iż opinia komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 



 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Radna Gabriela Danelska poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – odczytała projekt uchwały i poddała pod 

głosowanie. 

Obecnych na sali 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XII/75/2015 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki w miejscowości Drewnica o nr 246/2 w 

drodze przetargowej 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 10.2.  projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość i ten sam dzierżawca 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – zapytała czy są uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – wniosła o odczytanie opinii odnośnie 

projektu uchwały przez Przewodniczących Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna Dorota Chojna poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Radna Gabriela Danelska poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Radna Agnieszka Kleczewska poinformowała, 

iż opinia komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – odczytała treść uchwały i poddała pod 

głosowanie jej przyjęcie. 

Obecnych na sali 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XII/76/2015 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość i ten sam dzierżawca 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 

 



Ad. pkt Nr. 10.3. projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 

działki gruntu nr 125 położonej w miejscowości Rybina 
 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – zapytała czy są uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – wniosła o odczytanie opinii odnośnie 

projektu uchwały przez Przewodniczących Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna Dorota Chojna poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Radna Gabriela Danelska poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Radna Agnieszka Kleczewska poinformowała, 

iż opinia komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – odczytała treść projektu uchwały po czy 

poddała pod głosowanie. 

Obecnych na sali 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XII/77/2015 

w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki nr 125 położonej w miejscowości 

Rybina 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 10.4.  projekt uchwały w sprawie  udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy 

Stegna do zawarcia ugody administracyjnej ze Starostą Nowodworskim w postepowaniu 

odszkodowawczym i określenia wysokości odszkodowania 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – zapytała czy są uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały. 

 

Radna Dorota Chojna – złożyła wniosek o zmianę zapisu w § 1 ust. 2 z zapisu 

„Zobowiązuje się Wójta Gminy Stegna do określenia wysokości odszkodowania  w kwotach 

nie niższych niż 0,1 % wartości nieruchomości określonych przez rzeczoznawcę majątkowego 

w operatach szacunkowych” na zapis o treści: „Zobowiązuje się Wójta Gminy Stegna do 

określenia wysokości odszkodowania  w kwotach 0,1 % wartości nieruchomości określonych 

przez rzeczoznawcę majątkowego w operatach szacunkowych”. 

 

Radca Prawny Robert Dargiewicz – wyjaśnił, iż ugodę zawiera Wójt i to Wójt decyduje  

o zakresie ugody, Rada Gminy określa tylko ramy w jakich Wójt może się poruszać w danej 

sprawie. Zasugerował, żeby zostawić Wójtowi kwestię jaka będzie to wysokość  

odszkodowania. To Wójt odpowiada za gospodarkę finansową gminy. Zapis w projekcie 

uchwały znaczy to, że może to być odszkodowanie w wysokości 0,1% wartości, a może być 

to kwota wyższa. 



Radna Dorota Chojna - dodała, iż nie chce ograniczać Wójta, ale skoro nieruchomości te 

mają zostać oddane za przysłowiową złotówkę to niech to będzie 0,1%. Chciałaby poznać 

również opinię Wójta w tej sprawie. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – zwracając się do Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej 

Radnej Doroty Chojna stwierdził, że Radni poznali tę opinię, stanowisko Wójta w tej sprawie 

przekazywał Zastępca Wójta. 

 

Radna Dorota Chojna – chciałaby jednak poznać opinię Pani Wójt. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – przypomniała, że w ubiegłym roku Pani Dorota Chojna 

jako Przewodnicząca Rady, jako Rada podjęła uchwałę w sprawie wyrażania zgody na 

darowizny prawa własności działki 524/1 położonej w miejscowości Rybina i tą darowizną 

został przekazany fragment terenu, na którym wybudowany jest punkt obsługi drogi w 

miejscowości Rybina. Nie będzie miała żadnych obiekcji jeżeli chodzi o darowiznę. Wszyscy 

znają sprawę ulicy Morskiej w Stegnie. Przez wiele lat ciągnął się problem ze stanem 

technicznym tej drogi. Pełniąc funkcję Starosty rozpoczęła się procedura dotycząca 

wypłacenia odszkodowania, ówczesna Pani Wójt zgłosiła się z wnioskiem do Rady Powiatu, 

aby wypłacić odszkodowanie za zajęte grunty pod wybudowaną drogę. Chciałaby tylko 

przypomnieć, że Powiat Nowodworski na realizację tej inwestycji  otrzymał dofinansowanie z 

Regionalnego Programu Operacyjnego i do dnia dzisiejszego spłaca zobowiązania za budowę 

tej drogi. W związku z tym propozycja Powiatu była taka, aby spróbować się  porozumieć   

i te grunty w ramach dobrej współpracy zostały przekazane na rzecz Powiatu 

Nowodworskiego. W między czasie tuż przed wyborami została złożona skarga na Starostę 

Powiatowego. Rada Gminy Stegna miała wypowiedzieć się co do kwestii działań, które 

zostaną podjęte. Powiat nie otrzymał odpowiedzi jakie jest jej stanowisko w sprawie dalszych 

działań związanych z kwestią odszkodowania i w tamtym okresie Powiat nie otrzymał 

zajętego stanowiska.  

Wyraziła zadowolenie, że sprawa w końcu dobiega ku końcowi i w ramach dobrej współpracy 

za tą symboliczną złotówkę należy Powiatowi przekazać te grunty. Podkreśliła również, że 

jeżeli Gmina Stegna będzie w takiej samej potrzebie to zwróci się do Powiatu 

Nowodworskiego, żeby nie zapomnieli o tej hojności.  

 

Radny Mariusz Ogrodowski – uściślając wyjaśnił, że wniosek o zmianę zapisu na 0,1% był 

wnioskiem całej Komisji Rewizyjnej, a nie tylko Radnej Doroty Chojny. 

Na posiedzeniu Komisji zadał pytanie jakie jest stanowisko Wójta i otrzymał odpowiedź, że 

takie same jak Rady czyli 0,1% i dlatego właśnie pojawił się ten wniosek o ujęcie tylko  

i wyłącznie zapisu 0,1%. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – wyjaśniała, że został złożony formalny wniosek i 

powinien zostać teraz poddany głosowaniu. 

 

Radca Prawny Robert Dargiewicz – wyjaśnił, iż jest to pewna ingerencja w działalność 

Wójta, nadzór może zakwestionować ten zapis, że Rada narzuca i ogranicza pole działania 

Wójtowi. 

 

Radna Gabriela Danelska – powiedziała, że wniosek ten został zgłoszony już podczas 

wspólnego posiedzenia Komisji, obecny był na nim Zastępca Wójta i fakt złożenia tego 

wniosku został uzgodniony. Chciałaby wiedzieć konkretnie za jaką kwotą będzie głosować, 

dlatego popiera wniosek o zmianę tego zapisu. 



Poruszyła również kwestię złożonych przez siebie dwóch wniosków w sprawie udostępnienia 

dokumentów dotyczący procedury związanej z ul. Morską w Stegnie i do tej pory nie 

otrzymała odpowiedzi, uważa, że jest to zaniedbanie. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – w związku z wyjaśnieniem tej kwestii przez radcę prawnego, 

złożył wniosek, żeby zatrzymać dotychczasowy zapis znajdujący się w przedłożonym 

projekcie uchwały, aby nie przedłużać ciągnącej się już sprawy. Rada Gminy poznała 

stanowisko Wójta w tej sprawie.  

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska zarządziła 3 minutową przerwę. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska wznowiła obrady XII Sesji Rady Gminy 

Stegna. 
 

Radna Dorota Chojna – po uzgodnieniu z członkami Komisji Rewizyjnej i uzasadnieniu 

Radcy Prawnego wycofała swój wniosek. Wyjaśniła, że złożenie przez nią wniosku, a potem 

jego wycofanie nie jest podyktowane faktem, iż co chwilę zmienia zdanie, tylko przekonała ją 

wypowiedź radcy prawnego, uzyskała informację, których nie miała z chwilą złożenia 

wniosku. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – również wycofał swój wniosek, który w tym momencie jest  

bezzasadny. 

 

Zastępca Wójta Gminy Tomasz Gajewski – odniósł się do wcześniejszej wypowiedzi 

Radnej Gabrieli Danelskiej dotyczącej kwestii udostępnienia dokumentacji. Określone jest to 

odrębnymi przepisami. Funkcję kontrolną w Radzie sprawuje powołana z mocy ustawy 

Komisja Rewizyjna. Zawsze można podejść na stanowisko obsługi i wszystkie dokumenty są 

dostępne do wglądu. 

 

Radna Gabriela Danelska – stwierdziła, że ma prawo do uzyskania informacji, które nie są 

tajne. Drugi wniosek złożyła w trybie dostępu do informacji publicznej, na który również nie 

uzyskała jeszcze odpowiedzi. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – złożone wnioski zostały przez ich 

wnioskodawców wycofane dlatego też projekt pozostaje w wersji przedłożonej do porządku 

obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – wniosła o odczytanie opinii odnośnie 

projektu uchwały przez Przewodniczących Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna Dorota Chojna poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Radna Gabriela Danelska poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Radna Agnieszka Kleczewska poinformowała, 

iż opinia komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – odczytała projekt uchwały i poddała go pod 

głosowanie.  



Obecnych na sali 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 głos przeciw,  

2 wstrzymało się od głosu.  

 

Przyjęto uchwałę Nr XII/78/2015 

w sprawie udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy Stegna do zawarcia ugody 

administracyjnej ze Starostą Nowodworskim w postępowaniu odszkodowawczym  

i określenia wysokości odszkodowania 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wicestarosta Powiatu Nowodworskiego Pani Barbara Ogrodowska podziękowała za 

przyjęcie tej uchwały i wyraziła nadzieję, że to rozpoczęcie nowego rozdziału dobrej 

współpracy pomiędzy Urzędem Powiatu Nowodworskiego a Samorządem Gminy Stegna.  

 

Podziękowania złożył również Radny Powiatu Nowodworskiego oraz Członek Zarządu 

Powiatu Nowodworskiego Pan Zbigniew Bojkowski. 

 

Ad. pkt Nr. 10.5. projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta

  

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – zapytała czy są uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – wniosła o odczytanie opinii odnośnie 

projektu uchwały przez Przewodniczących Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna Dorota Chojna poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Radna Gabriela Danelska poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Radna Agnieszka Kleczewska poinformowała, 

iż opinia komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – odczytała projekt uchwały oraz poddała go 

pod głosowanie. 

Obecnych na sali 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XII/79/2015 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Stegna 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

 

 

 

 



Ad. pkt Nr. 10.6. projekt uchwały w sprawie  zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2015 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – zapytała czy są uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – wniosła o odczytanie opinii odnośnie 

projektu uchwały przez Przewodniczących Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna Dorota Chojna poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Radna Gabriela Danelska poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Radna Agnieszka Kleczewska poinformowała, 

iż opinia komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – odczytała treść projektu uchwały po czy 

poddała pod głosowanie. 

Obecnych na sali 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych.. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XII/80/2015 

w sprawie  zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2015 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 10.7. projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr IV/14/2015 Rady 

Gminy Stegna z dnia 22 stycznia 2015 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stegna na lata 2015 - 2025  

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – zapytała czy są jakieś uwagi bądź pytania 

do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – wniosła o odczytanie opinii odnośnie 

projektu uchwały przez Przewodniczących Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna Dorota Chojna poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Radna Gabriela Danelska poinformowała, iż opinia 

komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Radna Agnieszka Kleczewska poinformowała, 

iż opinia komisji odnośnie przedmiotowego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

 



Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – odczytała projekt uchwały i poddała pod 

głosowanie. 

 

Obecnych na sali 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XII/81/2015 

w sprawie zmiany uchwały Nr IV/14/2015 Rady Gminy Stegna z dnia 22 stycznia 

2015 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2015 - 2025 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 11. odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – odpowiedź na interpelację Radnego Mariusza 

Ogrodowskiego zostanie udzielona pisemnie, odpowiedź na wniosek w sprawie oświetlenia 

na boisku szkolnym po udzieleniu szczegółowych informacji przez Panią Dyrektor ZS w 

Stegnie  również zostanie przedstawiona na piśmie. 

 

Zastępca Wójta Gminy Stegna Pan Tomasz Gajewski – odniósł się do zarzutów Radnej 

Gabrieli Danelskiej w sprawie bezpieczeństwa przewozów dzieci do szkół. Na chwilę obecną 

przewoźnicy, którzy wykonują na naszym terenie przewozy są w trakcie kontroli Komendy 

Powiatowej Policji w Nowym Dworze  jak i Inspekcji Transportu Drogowego. Z otrzymanych  

informacji wynika, iż nie ma żadnego zagrożenia pod względem technicznym w pojazdach, są 

tam błędy formalno-prawne dotyczące działalności przewoźnika. Trwa obecnie postępowanie 

wyjaśniające w tym kierunku i tu prośba, aby do zakończenia postępowania o nie wyciągać 

pochopnych wniosków i nie burzyć opinii publicznej.  

Poprosił obecnych dyrektorów szkół o udzielenie informacji na temat dowozu dzieci.  

 

Radny Mariusz Ogrodowski – w kwestii uzupełnienia zwrócił uwagę, że gdy on pełnił 

obowiązki Zastępcy Wójta bezpośrednią odpowiedzialność za dowozy dzieci miały Dyrektor 

ZS w Stegnie oraz Dyrektor ZS w Drewnicy. Zapytał czy coś się zmieniło. 

 

Zastępca Wójta Gminy Stegna Pan Tomasz Gajewski – odpowiedział, iż w tym zakresie 

nic się nie zmieniło. Umowy które były, wartości, zarządzający się nie zmienili, są to te same 

osoby. Na chwilę obecną dyrektorzy szkół kierują tymi pracami i od nich zbierane są 

wszystkie uwagi dotyczące bezpiecznego przewozu naszych dzieci. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Drewnicy Iwona Błońska – odpowiedziała, 

że Dyrektorzy szkół nie są odpowiedzialni za dowozy tylko za koordynację dowozów. Stan 

techniczny samochodów jest badany na bieżąco i pod względem stanu technicznego są 

odpowiednie, odnośnie zawartej umowy spełniają wszystkie jej zapisy. Od początku roku 

szkolnego żaden opiekun ani rodzice nie zgłaszał do nich żadnych usterek. Autobus, który był 

niesprawny obsługujący trasę Jantar – Junoszyno – Stegienka, został on wymieniony.  

O każdym wymienianym autobusie Gmina Stegna jest powiadamiana mailowo. Dyrektorzy 

również otrzymują takie informacje. Ponadto autobusy są czyste i posiadają monitoring. 

 

Radna Agnieszka Kleczewska - kto ustala warunki umowy z przewoźnikami. Jest 

kwestionowane to, że jest tylko jedna kamera z przodu, a nie ma kamery na tyłach. Jest także 

informacja, że sprzęt jest przestarzały. Czy można ująć w warunkach umowy, że będą to 

autobusy nie starsze niż np. 2000 rok. 

 

 



Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska  - takie działanie stanowiłoby ograniczenie konkurencji.  

 

Radny Mariusz Ogrodowski – zapytał kiedy Rada pozna definitywne informacje na ten 

temat, że jest bezpiecznie i wszystko jest realizowane zgodnie z planem lub nie jest 

bezpiecznie i będzie musiała zostać dokonana zmiana przewoźnika. 

 

Zastępca Wójta Gminy Stegna Pan Tomasz Gajewski – temat ten jest cały czas 

odświeżany chyba w  celu wywołania paniki wśród rodziców. Dementuje te informacje. 

Inspektor Inspekcji Transportu Drogowego zapewnił, że pod względem bezpieczeństwa nie 

ma żadnego zagrożenia, w autobusach jest monitoring. Umowa, która jest realizowana jest 

powielaniem tych umów, które były w latach poprzednich. Nie było wcześniej takiej 

konieczności, ale na wniosek Radnej zwrócimy się do przewoźnika o zamontowanie drugiej 

kamery. Zastępca Wójt poprosił o nierozpowszechnianie plotek do czasu zakończenia badań  

i  oficjalnego stanowiska Inspekcji Transportu Drogowego. Jeden z autobusów został 

wyeliminowany, ale zgodnie z zapisami umowy podstawiony został drugi. Co do dowodów 

rejestracyjnych, przeglądów technicznych pojazdów przegląd może być roczny, półroczny, 

tymczasowy w zależności od stanu technicznego pojazdu. W przypadku autobusów przeglądy 

wykonywane są co pół roku.  

 

Radna Gabriela Danelska – oświadczyła, iż nie sieje paniki, ale denerwuje się gdyż dwójka 

jej dzieci dojeżdża tymi autobusami. Stan techniczny autobusów na trasie Junoszyno - Jantar 

pozostawia wiele do życzenia, a incydent z wycofaniem jednego autobusu już powinien być 

motywem do rozwiązania umowy z tym przewoźnikiem. Kamery w autobusach nie działają. 

Nie jest wiadome ile autobusów zawiera instalacje gazowe, a powinno być to zawarte w 

specyfikacji. Przypuszcza także, że jedna z instalacji gazowych w autobusach nie posiada 

aktualnego atestu, ma nadzieję, że się to nie potwierdzi. W innym autobusie nie działa 

instalacja elektryczna. Uważa, że umowa powinna zostać rozwiązana. W momencie 

zatrzymania niesprawnego autobusu nie podstawiono zastępczego, rodzice na własną rękę 

musieli odbierać dzieci. Miała miejsce również sytuacja, iż kierowca zostawił opiekunkę z 

dziećmi bo miał kurs do Krynicy i musieli czekać na następny autobus. Zwracając się do 

Zastępcy Wójta zapytała czy wie o tych sytuacjach i prosi, żeby nie zamiatać tych rzeczy pod 

dywan oraz nie szkalować jej, że panikuje.  

 

Zastępca Wójta Gminy Pan Tomasz Gajewski - podziękował Radnej Gabrieli Danelskiej za 

obywatelską postawę tylko prosi, aby te informacje przekazywać dyrektorowi szkoły albo 

bezpośrednio do niego. Pani Stęplewska Sołtys miejscowości Mikoszewo także zgłaszała tą 

kwestię po czym autobus został zatrzymany i zostały powiadomione odpowiednie służby. 

Prosi, aby poczekać do wyjaśnienia tej sytuacji. 

 

Radna Gabriela Danelska – ta sytuacja musi być wyjaśnione. Zastanawia się jeszcze jak 

długo jej dzieci będą jeździć autobusami w tym stanie, nie uzyskała odpowiedzi na to pytanie. 

Nie będzie się również zastanawiać czy reszta autobusów mają podbity przegląd przez tą 

samą stację co autobus, który został zatrzymany. Rodzice są zaniepokojeni. Ponownie spytała 

czy te wszystkie incydenty to za mało aby zerwać umowę z tym przewoźnikiem. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – na ostatniej sesji zapytała czy 

przewoźnik wskazał podwykonawców, miała ta kwestia zostać sprawdzona, czy Zastępca 

Wójta może dzisiaj odpowiedzieć na to pytanie. 

 

Zastępca Wójta Gminy Pan Tomasz Gajewski – odpowiedział, że umowa zawarta jest z  

przewoźnikiem firmą „ Plus Express” Bogdan Joszczuk & Witold Schwill z siedzibą w 

Cedrach. Kursy są wykonywane wraz z podjemcami realizującymi transport jak w latach 



ubiegłych na terenie gminy tj. partnerzy Pan Zacharski oraz Pan Dobrzyński, którzy 

realizowali wspólnie z PKS Elbląg w latach 2011/2012, 2012/2013, 2013/2014. Nie są to 

obcy przewoźnicy, którzy weszli na nasz rynek nie wiadomo skąd. Funkcjonowali wcześniej 

pod szyldem PKS-u teraz funkcjonują pod szyldem Spółki „Plus Express”. 

 

Radna Gabriela Danelska – te autobusy kursowały w Gminie Sztutowo i tu nawiązując do 

wypowiedzi Radnej Agnieszki Kleczewskiej, czy nie można ograniczyć wieku autobusów. 

Tak właśnie postąpił Wójt Gminy Sztutowo, po to aby pozbyć się autobusów w złym stanie 

technicznym. W sąsiedniej gminie wygrały przetarg piękne autobusy, gdyż tam też były 

problemy z dowozem, a w gminie Stegna przetarg wygrały właśnie te, tańsze o 70 tysięcy 

złotych. 

 

Zastępca Wójta Gminy Pan Tomasz Gajewski – wyjaśnił, że gmina zakupiła usługę 

przewozu a nie same pojazdy. Prosił o chwilę cierpliwości do momentu otrzymania wyników 

kontroli, o których Radna zostanie niezwłocznie poinformowana. 

Wracając do poruszanych przez Radną Gabrielę Danelską kwestii instalacji gazowej i innych 

rzeczy, zwrócił uwagę, że są one regulowane odpowiednimi przepisami. Jeżeli pojazd nie 

spełnia wymagań zostanie wyeliminowany na najbliższym przeglądzie stanu technicznego. 

 

Radna Gabriela Danelska – przegląd jest podbijany, a przez Policję Drogową pojazd jest 

eliminowany.  

 

Zastępca Wójta Gminy Pan Tomasz Gajewski – jeżeli Radna ma takie informacje należy to 

zgłosić do odpowiednich służb, jest to poważny zarzut. 

 

Radna Gabriela Danelska – czy taka właśnie sytuacja nie miała miejsca. 

 

Zastępca Wójta Gminy Pan Tomasz Gajewski – Radna zarzuca w tym momencie komuś 

fałszowanie dokumentacji, że podbija dowody rejestracyjne. 

 

Radna Gabriela Danelska – stwierdziła, że jeździł autokar, który miał podbity przegląd, a 

okazało się, że nie jest zdatny do poruszania się po drogach publicznych. 

 

Zastępca Wójta Gminy Pan Tomasz Gajewski – czy to jest pytanie do Wójta, czy Wójt 

odpowiada za to, że jest pieczątka wbita przez diagnostę. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska - przerwała dyskusję, sprawa jest w trakcie 

wyjaśniania.  

 

Radny Mariusz Ogrodowski – poprosił o przesłanie nie tylko Radnej Gabrieli Danelskiej, 

ale wszystkim Radnym informacji o wynikach przeprowadzonej kontroli przez Inspekcję 

Transportu Drogowego. 

 

Radny Zygmunt Flejszar – zapytał w jakim czasie od awarii autobusu przewoźnik dostarcza 

drugi autobus, ponieważ niezwłocznie może trwać nawet pół dnia. Uważa, że powinno to być 

w ciągu godziny. Przewoźnik powinien mieć w rezerwie drugi autokar jeżeli podejmuje się 

takiego zadania jak przewożenie dzieci. Zasugerował, że jeżeli w umowie jest zapis 

„niezwłocznie” to jest to źle. 

 

Zastępca Wójta Gminy Pan Tomasz Gajewski – umowa nie była modyfikowana, jest taka 

sama jak w latach ubiegłych. Wszystkie te kwestie będą wzięte pod uwagę. Po wynikach 

kontroli, która zdecyduje czy współpraca z tym przewoźnikiem będzie kontynuowana, 



ewentualnie  będzie można skorygować te wszystkie zapisy. Zwrócił się z prośbą do Radnych, 

żeby kwestie, które ich najbardziej nurtują sprecyzowali w formie pisemnej, aby można je 

było ująć w umowach. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – zwróciła się do Wicestarosty 

Nowodworskiego Pani Barbary Ogrodowskiej czy chce się odnieść do zapytania Radnej 

Gabrieli Danelskiej. 

 

Wicestarosta Nowodworski Pani Barbara Ogrodowska – wyjaśniła, że jej obecność na 

posiedzeniu Komisji Rady wynikała z pisemnego zaproszenia Starosty podpisanego przez 

Przewodniczącą Rady i ona została w zastępstwie oddelegowana wraz z członkiem Zarządu 

Panem Zbigniewem Bojkowskim. Wyraziła zadowolenie, że mogła wyjaśnić wszelkie 

wątpliwości dotyczące rozpoczętej jeszcze w 2008 roku procedury w sprawie przejęcia 

gruntów i odszkodowania za nie. Dodała, iż nie czuła się niezręcznie i jest do dyspozycji 

radnych i mieszkańców jeżeli będzie taka potrzeba. Są tematy sporne, trudne, które w 

dyskusji zawsze można wyjaśnić. Na koniec podziękowała za spotkanie. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska - temat dotyczy dwóch samorządów - Powiatu 

Nowodworskiego i Gminy Stegna z związku z czym wystosowała takie zaproszenie. 

Spotkanie było efektywne, potrzebne i wyjaśniające wiele rzeczy czego efektem jest 

dzisiejsza podjęta uchwała. Przewodnicząca również podziękowała za uczestnictwo w tym 

spotkaniu. 

 

Zastępca Wójta Gminy Pan Tomasz Gajewski – powiedział, że tak jak wspomniała  

wcześniej Pani Wójt, wszystkie interpelacje, które zostały złożone zostaną w formie pisemnej 

przekazane Radnym w najbliższym czasie. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – poinformowała, iż osoby, które chcą zabrać 

głos w punkcie „Wolne wnioski i informacje” w przerwie udały się do Sekretarza obrad 

Radnego Michała Ligockiego i wpisały się na listę mówców. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska zarządziła 10 minutową przerwę. 

 

Ad. pkt Nr. 12. Wolne wnioski i informacje.  
 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska - wznowiła obrady i przekazała w kolejności 

zgłoszeń głos : 

 

Sołtys Sołectwa Stegna Piotr Wiatr : 

1. Jaki jest konkretny powód zmiany uchwały dotyczącej nabycia działki od Agencji Rolnej 

nr 125 w Rybinie z drogi nieodpłatnej na odpłatną? Czy można rozumieć uchwały tak, że 

działka przed rozpoczęciem budowy nabyta drogą nieodpłatną w tej chwili po 

zakończeniu tej budowy wzrosła jej wartość i Agencja Rolna chce uzyskać jakieś 

pieniążki? Jaka jest przewidziana kwota na zakup tej działki? 

 

Na pozostałe trzy zapytania Sołtys poprosił o odpowiedź pisemną: 

2. W piśmie z dnia 18.06.2015 r. do Sołtysa Sołectwa Stegna w sprawie podjętych uchwał 

zebrania wiejskiego z dnia 29.05.2015r. dotyczących niejasności w przeprowadzonej 

inwestycji budowy Targowiska w Stegnie pod nazwą „Mój Rynek” oraz zejść na plażę i 

poniesionych dotychczas kosztów, informuje Pani mnie o uchwale Rady Gminy Stegna z 

10.06.2015r. w której to w III kwartale 2015 roku zawarte zostały kontrole: 



- Analiza wykonania inwestycji Targowisko Mój Rynek, 

- Ocena prac nad dokumentacją dotyczącą zejść na plażę 

I w związku na powyższe jakiekolwiek działania zostaną podjęte po zakończeniu prac 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stegna w zakresie zleconych kontroli. 

III kwartał dobiega końca i mieszkańcy chcieliby poznać efekty pracy Komisji Rewizyjnej i 

wniosków podjętych po kontroli, oraz jakie działania zostaną podjęte przez Wójta Gminy 

Stegna? 

3. Kiedy została przeprowadzona kontrola, inspekcja przez Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej u Pani Małgorzaty Bsowskiej zamieszkałej przy ul. Bursztynowej 1 w Stegnie 

(budynek Przedszkola) pod względem warunków mieszkaniowych, bytowych, 

socjalnych. Nadmieniam, że dotyczy to osoby niepełnosprawnej poruszającej się na 

wózku inwalidzkim. Zadaję to pytanie, gdyż po przeprowadzonej rozmowie z 

mieszkankami tego lokalu dowiedziałem się, że żadnej wizyty z GOPS-u nie było, 

natomiast osobiście zostałem poinformowany przez Kierownika GOPS w Urzędzie 

Gminy o przeprowadzonej inspekcji. 

4. Na jakiej podstawie prawnej (własność, dzierżawa, najem) Gmina Stegna dysponowała 

gruntem działki nr 125 położonej w miejscowości Rybina na dzień rozpoczęcia 

inwestycji w postaci budowy przystani. Kto w imieniu Gminy złożył oświadczenie o 

posiadanym prawie do dysponowania nieruchomością na cele budowlane? 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – w związku z tym, że Sołtys wnosi o 

udzielenie odpowiedzi pisemnej, prosi, aby zostały one również przekazane do wiadomości 

Rady. 

 

Radna Sejmiku Województwa Pomorskiego Maria Pawłowska - jako skarbnik OSP 

Mikoszewo w  imieniu Prezesa i Naczelnika oraz wszystkich druhów OSP Mikoszewo 

serdecznie podziękowała Pani Wójt Ewie Dąbskiej, Pani Skarbnik Dorocie Witkowskiej a 

przede wszystkim Radnym za znalezienie środków dla OSP w Mikoszewie na zakup 

samochodu dla OSP. Zostało ono odebrane w ubiegły piątek, jest to wielka radość dla druhów. 

Samochód jest używany, ale bardzo dobrze wyposażony, z małym przebiegiem i na pewno 

będzie dobrze służył bezpieczeństwu lokalnej społeczności. 

Podziękowała, również sponsorom, którzy przyczynili się do tego zakupu. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska – wyjaśniła, że w momencie wpłynięcia 

wniosku nie było między Radnymi żadnej dyskusji na temat, decyzja została podjęta 

bezzwłocznie. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska - złożyła pochwałę i podziękowania dla 

druhów z OSP Mikoszewo za trud samodzielnego uzbieranie 45% środków na powyższy cel. 

 

Radny Powiatu Nowodworskiego Roman Pawłowski – planowane jest przekazanie tego 

samochodu, zaproszenia zostaną przekazane w późniejszym terminie. 

 

Radny Wiesław Matusak: 

1. Czy jest możliwość poprawy nawierzchni drogi z miejscowości Tujsk do 

miejscowości Chełmek, która jest w bardzo  złym stanie. 

2. W sprawie interpelacji Radnej Anny Małek o możliwość przekazania Sołectwu 

Chełmek-Osada działki o numerze 58/2 pod budowę świetlicy wiejskiej. Gorąco 

poparł prośbę Sołectwa Chełmek Osada o przekazanie w/w działki. Zaoferował pomoc 

członków z OSP w Tujsku przy poprawie wyglądu tej działki. Chciałby w ten sposób 

podziękować Sołectwu Chełmek Osada, który przyczynił się do zakupu samochodu 

gaśniczego dla OSP Tujsk. 



 

Wójt Gminy Stegna Pani Ewa Dąbska – odpowiedziała, że działka zostanie sprawdzona, a 

odpowiedzi na złożone w tej sprawie interpelacje zostaną przesłane. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – sądził, że odpowiedź i decyzja na jego zapytanie w sprawie 

oświetlenia boiska w Stegnie padnie szybko i od dziś oświetlenie można włączyć, ale w 

związku z tym, iż nie zapadła zwrócił się z wnioskiem: 

„… o wydanie zgody na włączanie w godzinach wieczornych (w chwili obecnej od godz. 

18.00 do godz. 21.00, z chwilą zapadania szybciej ciemności troszkę wcześniej) części 

oświetlenia boiska szkolnego na terenie Zespołu Szkół w Stegnie. 

 

Uzasadnienie 

 

Wniosek mój uzasadniam posiadaniem informacji uzyskanej na zebraniu wiejskim sołectwa 

Stegna  w dniu 18.09.2015., z ust sołtysa wsi Stegna, że oświetlenie, które zostało wykonane 

przy wsparciu funduszu sołeckiego, nie jest uruchamiane z przyczyn braku środków 

finansowych na ten cel w budżecie jednostki, jakim jest Zespół Szkół w Stegnie. Nadmieniam 

również, że kiedy zapadła decyzja odnośnie podziałów środków finansowych z wcześniej 

wspomnianego funduszu, przeprowadziłem rozmowy z Dyrektorem Szkoły w Stegnie, z Panią 

Renatą Cichosz, która podobnie jak ja, ówczesny sołtys była zachwycona pomysłem 

modernizacji oświetlenia. Zarówno na pytanie czy jest Pani Dyrektor za przeprowadzeniem 

modernizacji jak i również na pytanie czy będą środki finansowe na pokrywanie kosztów 

energii zużywanej na oświetlenie boiska uzyskałem twierdzącą odpowiedź, że środki będą a 

oświetlenie przyczyni się zarówno do dłuższej eksploatacji boiska przez dzieci i młodzież w 

okresie wiosennym, jesiennym a  natomiast w okresie zimowym podczas organizacji ew. 

boiska. Proszę o pozytywne rozpatrzenie mojego wniosku, gdyż boisko szkolne jest to jedyne 

obecnie miejsce, gdzie młodzież może spotykać się na terenie naszego sołectwa.” 

Poprosił o szybkie rozpatrzenie wniosku ze względu na dobro dzieci i młodzieży, pomimo 

tego, iż termin na jego rozpatrzenie jest dłuższy. 

 

Sołtys Sołectwa Mikoszewo Beata Stęplewska:  

„Proszę o ustalenie terminu wizji lokalnej zadeklarowanej przez Pana Wice Wójta Tomasza 

Gajewskiego  na zebraniu wiejskim w dniu 2 czerwca 2015 roku. 

W protokole z tego zebrania czytamy: 

„…Pan Wójt obiecał, że przejedzie się z Panią Sołtys po ulicach Mikoszewa i zrobi wizję 

lokalną dróg…” 

Dalej czytamy o spotkaniu mieszkańców i Pana Wójta, na które Pan Tomasz Gajewski wyraził 

zgodę, cytuję 

„…Pani Justyna Wińska-Malicka zaproponowała spotkanie z Wójtem we wrześniu w sprawie 

inwestycji drogowych w Mikoszewie…” 

To spotkanie nie mogło zostać zorganizowane, gdyż nie odbyła się wizja lokalna. 

Przez 3 miesiące próbowałam ustalić termin wspólnego objazdu dróg, niestety – mam 

nadzieję, że to tylko przez sezon – nie udało się tego ustalić. 

W związku z tym, na zebraniu sołtysów dnia 16.09.2015 roku, gdy padały pytania do Pana 

Waldemara Cieśluka, do którego już wcześniej kierował mnie Pan Tomasz Gajewski, 

pozwoliłam sobie zadać pytanie: kiedy taki objazd mógłby się odbyć? Na te słowa wstał Pan 

Tomasz Gajewski i powiedział, cytuję: „proszę nie przerzucać odpowiedzialności na mnie, czy 

Pana Waldemara Cieśluka, przecież zna Pani Sołtys stan dróg w Mikoszewie.” 

Nadmienię, że Pan Tomasz obiecał mieszkańcom wizję lokalną, by potem na spotkaniu w 

sprawie dróg wyjaśnić możliwości gminy, co do ich remontów. Ja jestem sołtysem, nie mam 

uprawnień inżynierskich, nie jestem pracownikiem gminy, ani nie otrzymałam od Pana wice 



Wójta żadnych pełnomocnictw by występować w jego imieniu, więc odpowiedź Pana Wójta 

Gajewskiego o przerzucaniu odpowiedzialności jest dla mnie bezzasadna. 

W związku z licznymi pytaniami mieszkańców o wynik zapowiedzianej wizji lokalnej proszę o 

ustalenie terminu w/w wizji, jednak jeżeli nadal Pan wice Wójt Tomasz Gajewski, podtrzymuje 

swoje stanowisko o przerzucaniu odpowiedzialności proszę o uzasadnienie, bym mogła 

przekazać odpowiedź mieszkańcom.” 

 

Zastępca Wójta Gminy Pan Tomasz Gajewski – odpowiedział, że Wójt wykonuje swoją 

pracę przy pomocy urzędu i pracowników gminy. Dodał, że często był obecny na zebraniach 

w miejscowości Mikoszewo i stan dróg lokalnych jest mu znany. Zadeklarował spotkanie w 

obecnym tygodniu. Dokładny termin zostanie ustalony po zakończeniu sesji. 

 

Członek Rady Sołeckiej wsi Chorążówka Helena Zande – poruszyła problem drogi 

dojazdowej do wsi Chorążówka, która dzieli się na drogę powiatową i drogę gminną. Na 

zebraniu wiejskim w Chorążówce złożono wniosek, że całość funduszu sołeckiego na rok 

2016 zostanie przeznaczony na poprawę stanu tej drogi. Mieszkańcy chcą zakupić płyty 

drogowe i podejmują się czynu społecznego. Jednocześnie występują z prośbą do Urzędu 

Gminy o poparcie w tej sprawie i udzielenie funduszy na wykonanie tego zadania, pomijając 

drogę powiatową,  gdzie również w tej sprawie było wysłane pismo do Powiatu. 

 

Wicestarosta Powiatu Nowodworskiego Barbara Ogrodowska - poinformowała, że pismo 

to dziś zostało przekazane do realizacji do Zarządu Dróg Powiatowych. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – odpowiedziała, że należy złożyć wniosek o 

dofinansowanie, natomiast jaką decyzję podejmie Rada będzie wiadomo po 15 listopada. 

 

Członek Rady Sołeckiej wsi Chorążówka Helena Zande – powiedziała, że droga ta jest 

naprawdę niebezpieczna pomimo interwencji już pracownika urzędu i zapytała czy będzie 

możliwość podniesienia i podsypania chociaż paru płyt jeszcze w tym roku, gdyż chodzi tu o 

bezpieczeństwo i przejezdność. 

 

Zastępca Wójta Gminy Pan Tomasz Gajewski – przyznał, że przejezdność drogi musi być 

zapewniona, nie obiecuje, że osobiście tam pojedzie, ale wyśle na miejsce pracownika.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Stegna zamknęła 

XII Sesję Rady Gminy. 

 

Protokół sporządziła: 

Furman Małgorzata   

 


